

各位老師好，

暑期大學生研習計畫的學生申請正在進行中，我們陸續收到一些關於申請資格的問題。為避免網頁上的說明造成混淆，我們修改申請資格的說明。請您留意以下的變更：

## 申請資格

擁有中華民國身分證，目前就讀於國內或國外大學的學生符合申請資格。具體要求如下：

- 本學期為大一至大四學生，暑假期間（7-8月）仍具有大學在學生身分者。
- 大四應屆畢業生在7月至8月期間不再具有大學在學生身分者：
  - 根據「中央研究院獎助學金支給要點」相關標準和支領限制，沒有學生身分的申請者無法受領津貼。
  - 故大四應屆畢業生，或即將就讀碩士班學生，或已就讀碩士班學生的申請者，可以透過電子郵件向指導老師另行提出研究實習「個別實驗室研習生」申請。具體的研習安排和獎助細節應當與指導老師討論，由指導老師最終確定。
- 外籍生不具中華民國身分，因此無法參加暑期大學生研習計畫。建議有此情況的申請者可以透過電子郵件向指導老師另行提出研究實習「個別實驗室研習生」申請。具體的研習安排和獎助細節應當與指導老師討論，由指導老師最終確定。

若有任何問題或建議，請與我們聯繫，謝謝。

Dear Professors,

The application period for the Summer Student Program is currently open. We've received questions about the eligibility criteria, so we've made some revisions to the information on our website to avoid any confusion. Please take note of the following changes:

### **Eligibility Criteria**

**Applicants must be Taiwanese citizens currently enrolled in domestic or international universities. The specific requirements are as follows:**

- **Applicants must be currently enrolled undergraduate students (Y1-Y4) at a domestic or international university and maintain student status during the summer vacation period (July-August).**
- **Seniors graduating in the current academic year will lose their student status in July-August:**
  - **According to the " Academia Sinica Scholarship Regulation," applicants without student status are ineligible for stipends.**
  - **Therefore, seniors graduating in the current academic year, or those who will enroll in master's programs, or are already enrolled in master's programs, can submit a separate application for research internships as " Lab Summer Intern" via email to their supervisor. Specific arrangements for internships and details of awards should be discussed with the supervisors and confirmed by them.**
- **Foreign students without ROC citizenship cannot participate in the Summer Student Program. It is recommended that applicants in this situation contact PI to submit a separate application as " Lab Summer Intern" via email. Specific arrangements for internships and details of awards should be discussed with the supervisors and confirmed by them.**

If you have any questions or suggestions, please feel free to contact us. Thank you.

Ju-Lien, Lin

April 3<sup>rd</sup>, 2024